
FREDERICIA KOMMUNE 

 

TILSYNSSKEMA 

JOURN.NR. 

19/5130 

Foreningens navn: DDS Elbospejderne 

Tilsynsstedets adresse: Stationsvej 36 A 

Kontakt person: Henrik Ladeby (gruppeleder)  

Dato for tilsynet: 2.10.2019     Klokkeslet: 17.00 

Navne på repræsentanter fra foreningen, som deltager i tilsynet: 

Henrik Ladeby (Gruppeleder), Lisbet Kjærgaard (formand) og Kristian (fra bestyrelsen) 

________________________________________________________________________________ 

Liste over bestyrelsesmedlemmer og senest kendte årsregnskab 

________________________________________________________________________________ 

1. Tilsluttet AIF / BUS: Ja BUS 

2. Foreningens hjemmeside og eller facebook: De har en hjemmeside, der som grundskabelon 

er stillet til rådighed af DDS. Det er de glade for. De har også en åben facebookgruppe, hvor 

lederne er gode til at lægge billeder op af hvad de har lavet til møderne. Der er ca. 75 

følgere på. De er lige ved at gå i gang med at lave en facebook side også, fordi en af de unge 

gerne ville lave det. 

3. Primære aktiviteter: Spejder  

4. Åbningstid / Aktivitetstimer: Mandage 18.30-20.00 (Junior) og Onsdage 16.30-18.00 

(Minier og Mikroer) – Klanmøder efter aftale.  

5. Antal medlemmer/deltagere i foreningen: Ca. 30. 

6. Antal medlemmer/deltagere tilstede ved tilsynsbesøget: Der var ca. 13 mini og 5 mikroer 

under besøget. De har møder samme dag og tid, men laver hver sine aktiviteter. Det giver en 

større fleksibilitet i forhold til lederne og hvis der eks. er sygdom. 

7. Foreningens udvikling, herunder om der er stigning eller fald i antal medlemmer: 

8. Er der hold/aktiviteter foreningen ikke har fået op at stå i denne sæson, hvis ja hvorfor: De 

har lukket troppen fordi de mangler ledere til det. 

9. Kontingent (for forskellige aldersgrupper/hold): Det har altid været meget lavt. I år har de 

sat det op til 1000 kr. pr år. (2 x 500kr). Før var det kun 650 kr. pr år. Dertil kommer 

betaling til lejrture.  



10. Udvikling i foreningens økonomi over de sidste tre år: Den er ok. De har fokus på at have 

ordentlige redskaber og bruger penge til det. De har sat kontingentet op, dels for at 

forberede sig på lidt mindre tilskud og dels fordi forældrene hellere vil betale mere i 

kontingent end hjælpe til ved forskellige arrangementer, der giver penge. Elbospejderne er 

med i sommerfesten sammen med BPI. De får 25% af overskuddet og BPI får resten. 

Elbospejderne laver også et julearrangement hvor de tjener lidt penge.  

11. Kommunale tilskudsforhold for foreningen: Ok. 

12. Nuværende udfordringer for foreningen: Det går ok, men de mangler ledere. For dem er det 

vigtigt med en balance mellem antal ledere og antal medlemmer. Det er vigtigt, at der ikke 

er så mange, at nogen bliver overset. De har før været 70, men det har de slet ikke ledere til 

at være nu.  

13. Samarbejde med Fredericia Kommune og andre: Ikke det helt store. De er med i Skovdams 

Divisionen samme med bl.a. Kolding, Brejning, Middelfart mfl. De deltager lidt i det. De 

har deres hovedfokus på de ugentlige møder. Deltager i andre arrangementer, hvis de har tid 

og overskud til det. 

14. Foreningens fremtid og ønsker: Flere ledere. De har lavet et udviklingsudvalg som arbejder 

med hvad de vil i deres spejderarbejde. Og de vil gerne kunne trække lidt mere på 

forældrene. De har en udestrategi, hvor de er mest muligt ude. 

15. Bemærkninger:  

 De synes det er svært at få forældre til at blive ledere eller hjælpere, selvom man godt 

kan lære at være leder, uden selv at have været spejder. 

 De forsøger at finde den røde tråd fra gruppe til gruppe – og har grundlæggende udeliv 

som tema eller grundide. De arbejder også med langsomt at sætte højere og højere krav 

til spejderne efterhånden som de bliver større.  

 De har ikke været på sommerlejr de sidste par år, fordi de mangler ledere til det, men de 

er på en del mindre ture.  

 Hytten er fin i størrelse, men de kunne godt ønske mere ude plads. De lejer huset af 

foreningen huset og får lokaletilskud til det. Foreningen er god til at passe på huset. 

 De har en lille primitiv hytte i Kongsted. Der er dog ikke vand mere (vandværket 

fjernede den udendørs vandhane) og der er heller ikke toilet. Der er strøm. 

 Klan spejdere er over 16 år. Et par af dem hjælper med minierne, og fortsætter som 

spejdere. De er meget selvkørende.  

 De fik en bålhyttefor 5-6 år siden, og det er de meget glade for.  

 De mangler nye ledere, men det ser forældrene ikke af sig selv, fordi lederne hjælper 

hinanden hvis en er syg eller lign. De skal i gang med at lave materialer om, hvad de 



laver i grupperne - til forældrene. Senere vil de holde et forældremøde. Pt. er de 4 

voksne ledere og nogle unge til 30 børn.  

 Der bliver støttet godt op om spejderne fra lokalområdet. De har flest børn fra 

lokalområdet, men også en del fra det nye område nær golfbanen. 

 Hytten er nok fra 1980’erne. De har fået nye møbler fra en virksomheds gamle kantine. 

 For mange år siden var de ca. 120 spejdere i gruppen.  

 De nationale landslejre har gjort at spejderne lokalt har mere sammen (undtagen FDF 

erne).  

 

 

 

 

Tilsynsbesøget er foretaget af nedenstående medlemmer af Folkeoplysningsrådet og af Kultur & 

Idræt 

 

Fredericia, den    

 

 

-------------------------------------------   ----------------------------------------------- 

Niels Middelbo, Folkeoplysningsrådet   Jan M. Jørgensen, Folkeoplysningsrådet 

 

 

--------------------------------------------         -----------------------------------------------     

Gert D. Jørgensen, Folkeoplysningsrådet  Jesper Pedersen, Folkeoplysningsrådet 

 

 

-------------------------------------------- 

Birgitte L. Jakobsen, Kultur & Idræt 
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